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Административная ответственность и практика ее применения
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Содержание принципа законности образует ряд взаимосвязанных элементов: система законодательства об админи-

стративных правонарушениях; нормы различного отраслевого законодательства, устанавливающие правила поведения 

в административно-правовой сфере, за нарушение которых статьями Особенной части КоАП РФ, законов субъектов 

Российской Федерации предусматривается административная ответственность; нормы КоАП РФ материального и 

процессуального характера; гарантии его обеспечения. Автор указывает, что наличие в действующем законодательстве, 

помимо КоАП РФ, составов иных публичных правонарушений свидетельствует о несоблюдении принципа законности. 

В ходе подготовки проекта КоАП РФ необходимо осуществить полную кодификацию ответственности за нарушение 

нормативных требований в административно-правовой сфере, ликвидировав законодательные положения, устанавливаю-

щие возможность привлечения к «квазиадминистративной» ответственности и применения мер принуждения, имеющих 

административную природу, за рамками процедуры производства по делам об административных правонарушениях.
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The content of the principle of legality forms a number of interrelated elements: the system of legislation on administrative 

offenses; norms of various sectoral legislation establishing rules of conduct in the administrative area, for violation of which the 

articles of the Special Part of the Administrative Code of the Russian Federation, laws of the constituent entities of the Russian 

Federation provide for administrative liability; norms of the Code of Administrative Offenses of the Russian Federation of a material 

and procedural nature; guarantees of its provision. The author points out that the presence of other public offenses in the current 

legislation, in addition to the Code of Administrative Offenses of the Russian Federation, indicates non-compliance with the 

principle of legality. In the course of preparing the project Code on Administrative Offenses of the Russian Federation, it is necessary 

to carry out a complete codification of liability for violation of regulatory requirements in the administrative area, eliminating 

legislative provisions establishing the possibility of bringing to “quasiadministrative” liability and applying coercive measures of an 

administrative nature outside the framework of the proceedings on the cases of administrative offenses.
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